
 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XI/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  15 grudnia  2015 roku. 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10,oo  i trwały do godz. 

12:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. 

Uczestniczyli w obradach radni   według załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy 

Chodecz, Burmistrza Chodcza – Jarosław Grabczyński,   Radca Prawny- Joanna Kozińska,    

Skarbnik  Miasta i Gminy  -  Danuta Nowakowska. 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła  iż według listy obecności na sali jest obecnych   11 radnych na stan  ustawowy 15 

radnych, co według ustawy o samorządzie  gminnym stanowi  quorum  by Rada Miejska 

mogła obradować i podejmować prawomocne uchwały.    

 Następnie  dokonała  otwarcia XI   sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej  odczytała  porządek obrad, a następnie poprosiła o składanie ewentualnych 

propozycji , co do jego treści. Ze strony radnych nie było propozycji natomiast 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała aby Rada Miejska do porządku obrad 

wprowadziła pkt. 11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej przez 

Miasto i Gminę Chodecz dla Koła Łowieckiego nr 112 Jeleń w Chodczu. Radni nie wnosili 

sprzeciwu, wyrazili aprobatę co powyższego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała porządek obrad sesji wraz  z proponowanym 

punktem  11porządku obrad. 

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -11, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła 

porządek  obrad  XI  sesji Rady Miejskiej . Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad 

sesji  został przyjęty w następującym brzmieniu: 

Proponowany  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

Chodecz na rok 2015 . 



       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 73 /15 

5.   Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 74 /15 

6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  uchwalenia budżetu  Miasta i Gminy Chodecz na 2016r.      

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 

       -     opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 75/15 

7.  Podjęcie uchwały  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta          

i Gminy Chodecz na lata 2016 – 2022. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik , 

       -     opinia  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 

       -     opinia  Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 76 /15 

8.   Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Skarbnik, 

       -     opinia Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 77 /15 

9.  Podjęcie uchwały  w sprawie  określenia zasad udzielania z budżetu gminy dotacji na 

dofinansowanie budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

       -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Bontal, 

       -   opinia  Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej oraz Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 78/15 

10.   Podjęcie uchwały   w sprawie  ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty 

przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Bontal, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej oraz Komisji Budżetu i Finansów,  

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 79/15 



11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej przez Miasto i Gminę 

Chodecz dla Koła Łowieckiego nr 112 Jeleń w Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  P. Bontal, 

       -     opinia  Komisji Budżetu i Finansów,  

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XI / 80/15 

12.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

13.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

14.  Zakończenie  obrad  sesji. 

Protokół z poprzedniej sesji  był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się, 

za przyjęciem głosowało 11 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca stwierdziła, 

że protokół  z obrad X  sesji został  przyjęty. 

 

Ad.  2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński  przedłożył sprawozdanie  z działalności w 

okresie  międzysesyjnym, które przedstawia się następująco.  

W okresie międzysesyjnym tj. od 29 października br. Burmistrz odbył szereg spotkań 

związanych z działalnością Urzędu miedzy innymi: 

- spotkanie z projektantem – Biurem Projektowym  które przerabia na ten moment projekt 

termomodernizacji  budynku szkoły. W roku przyszłym  do końca stycznia będzie możliwość 

składania wniosku w sprawie termomodernizacji  tzw.  starego budynku szkoły. Będzie tam 

szeroki zakres prac począwszy od więźby dachowej , wymiany dachu – ocieplenia, wymiany 

instalacji elektrycznej, malowanie tynków zewnętrznych, wymiana instalacji  centralnego 

ogrzewania.  Może zmniejszą się koszty utrzymania  tego budynku i poprawia się warunki  

bytowe dla dzieci i dla nauczycieli.  

- spotkanie w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska w Warszawie , spotkanie 

dotyczyło możliwości pozyskiwania funduszy norweskich. Na Komisjach była omawiana  

nadbudowy budynku szkoły w Chodczu, nadbudowa nad szatniami przy hali sportowej. Na 

ten moment żadnych informacji wiążących nie udało się uzyskać z NFOS.  

-  odbyły się trzykrotnie spotkania konsultacyjne  w sprawie strategii rozwoju gminy na 

przyszłe lata. Ta strategia jest na tyle ważne, że przy ubieganiu się o środki unijne  Gmina 

musi taka strategię posiadać. Brak jej dyskryminuje nas na tyle, że Gmina nie będzie mogła 

startować w żadnych konkursach. Jest to bardzo ważna sprawa , dzisiaj materiały zostaną 

rozdane radnym  odnośnie tej strategii  i  w miesiącu styczniu ta strategia  została 

zatwierdzona.  Strategia w odpowiednim czasie  będzie do wglądu dla mieszkańców, zostanie 

opublikowana. 

- w Starostwie powiatowym odbywają się cykliczne spotkania związane miedzy innymi z 

projektowaniem  budżetu na 2016r. (budżet Starostwa Powiatowego). Nasza Gmina również 

złożyła pismo-prośbę  o ujęcie inwestycji z terenu Gminy Chodecz w przyszłych latach. 

Generalnie Gmina pisała o przebudowę , naprawę chodników wzdłuż wszystkich dróg 

powiatowych, które są na terenie naszej Gminy tj. droga w kierunku  Sobiczew, Osiecza, 

Zalesie, łącznie z przebudową drogi w kierunku  Dąbrowic.  



- w Urzędzie Marszałkowskim w tej chwili trwają intensywne prace  co do RPO na lata 

przyszłe, nie do końca zostało zatwierdzone. A tak do końca nie wiadomo jakie konkursy 

maja się odbywać, 

-  odbywają się cykliczne spotkania opłatkowe w różnych instytucjach, jak np. Powiatowej 

Straży Pożarnej w Izbicy, opłatkowe spotkanie w Straży w Chodczu i MGOPS, 

-  odnośnie  szkół w sprawie SP Zalesie i SP Cetty odbyły się w ostatnim czasie  spotkania z 

rodzicami i nauczycielami tych szkół , dzień po dniu, nic do tej pory Urząd nie otrzymał z 

Kuratorium , żadnej odpowiedzi co do zamiaru likwidacji, Kuratorium powinno nam 

zaopiniować  czy te szkoły  mogą lub nie mogą być zlikwidowane. Wiadomym jest czym to 

jest podyktowane, a mianowicie projektem ustawy o systemie oświaty który pojawił się na 

stronie MEN i w tym projekcie jest zapis o możliwości weta Kuratora w sprawie likwidacji 

szkół. Ta ustawa jeszcze nie weszła w życie ponieważ jeszcze sejm nie obradował i nie 

przyjął. Ale wstępne informacje są MEN, że ta ustawa będzie poddana pod głosowanie  na 

początku stycznia. W najbliższym czasie to wszystko się  wyjaśni. 

- w tej chwili  do drukarni trafiła gazeta Gminna – jednorazowa na ten moment . Gazetka 

będzie dystrybuowana  w punktach handlowych na terenie  Chodcza, przez sołtysów. Będzie 

to gazeta podsumowująca pierwszy rok kadencji. Będą opisane inwestycje w skrócie, imprezy 

kulturalne i inne sprawy związane z funkcjonowaniem i życiem Gminy. 

Dyskusja- zapytania, radni  jak i sołtysi nie wnosili zapytań. 

 

Ad.  3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

Komisja Rewizyjna- Wiceprzewodnicząca Komisji Monika Turbiak powiedziała, iż w 

okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna odbyła jedno spotkanie. Odbyło się to dnia 

25.11.2015r. Tematami przewodnimi  Komisji były: 

- działalność  Miejsko-Gminnej Biblioteki w Chodczu, spotkanie odbyło się na terenie wyżej 

wymienionej jednostki budżetowej- odbyła się wizytacja, 

- drugim tematem było wydatkowanie funduszy sołeckich zgodnie  z wcześniejszymi 

ustaleniami, 

- wydatki  administracyjne w Urzędzie  za ostatnie półrocze, 

Komisja Rewizyjna wypracowała z tego posiedzenia wnioski, które zostały skierowane do 

Burmistrza Chodcza. 

 

Komisja Budżetu i Finansów – Przewodniczący Grzegorz Makowiecki  przekazał, iż w 

okresie międzysesyjnym  Komisja spotkała się dwa razy tj. 10 listopada i  11 grudnia br. Na 

pierwszej komisji  zapoznano się z planowanymi inwestycjami do budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na 2016 rok. Omawiana była tez Wieloletnia Prognoza Finansowa i Inwestycyjna  

na lata 2016-2019. Radni zgłaszali swoje  propozycje inwestycyjne które  zostały ujęte w 

planach. Na drugim posiedzeniu Komisji zostały przedstawione zmiany do budżetu  na 

2015r.Zmainy przyjęte przez Komisje przedłoży Pani Skarbnik. Również Komisja 

Analizowała projekt budżetu na rok 2016, który również przedstawi nam Pani Skarbnik. Jest 

również opinia z RIO Bydgoszcz, która również odczyta Pani Skarbnik. Opiniowany był 

projekt  uchwały budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Opiniowano zasady 



udzielania bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz dotychczasowego 

najemcy. W trakcie posiedzenia  P. Burmistrz odczytał pismo z Koła Łowieckiego Jeleń, 

które zwraca się z prośbą o dofinansowanie w kwocie 3500 zł. na zakup kostki brukowej . 

Komisja w pełni zaopiniowała pozytywnie  przedmiotowe pismo. Przewodniczący uważa, że 

pozostali radni  pozytywnie zaopiniują  przedmiotową   prośbę.  

 

Komisja  Rolna i Infrastruktury Technicznej – Przewodniczący Feliniak  Wiesław 

przekazał, iż Komisja odbyła dwa posiedzenia,  odbyły się w dniu 10 listopada i w dniu 11 

grudnia. W listopadzie  głównym tematem było zapoznanie się z inwestycjami planowanymi 

w budżecie na rok 2016. A w sprawach bieżących komisja wydała opinię w sprawie wylewki 

asfaltowej na ulicy Kościelnej. Komisja zapoznała się również z pismem  mieszkańców ulicy 

19-Stycznia w sprawie wprowadzenia na ulicy 19-Stycznia  ruchu jednokierunkowego.  

Komisja wydała opinię w sprawie  wylewki asfaltowej- opinia pozytywna, zadanie wykonane. 

W sprawie ruchu jednokierunkowego na ulicy 19-Stycznia , zdaniem członków komisji opinia 

jest negatywna. Podnoszone było  kilka argumentów w przedmiotowej sprawie, a mianowicie, 

że ulica ta leży w ciągu drogi powiatowej. Mówiono również o przeniesieniu natężenia ruchu 

pojazdów z drogi powiatowej na drogi gminne. Skierowanie ruchu w obręb kościoła i 

cmentarza i dlatego też komisja wydała negatywną opinię co do tego tematu. Jeżeli chodzi o 

planowane inwestycje, to w zadaniach w roku 2016 będą wykonywane głównie zadania na 

które Gmina pozyska środki z zewnątrz. Na drugim posiedzeniu w grudniu Komisja 

zapoznała się z projektem uchwały w sprawie bonifikaty na mieszkanie w bloku przy ulicy 

Warneńczyka.  Temat będzie omawiany w trakcie sesji. Wydana została również opinia  w 

sprawie projektu umowy dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków , 

temat ten będzie realizowany w 2016r. W sprawach bieżących  omawiano temat zimowego 

utrzymania dróg i między innymi drogi Wojewódzkiej, przetarg wygrała firma ze Starogardu 

Szczecińskiego.  Podwykonawca jest z Chodcza Pan Rosiak z ulicy Al. Zwycięstwa. 

Poruszany był również temat drogi między osiedlowej w Chodeczku, co do tego temat jest 

prostowany przez Urząd MiG Chodecz. Również był omawiany temat drogi w kierunku 

Brzyszewa, asfalt jest niszczony przez korzenie drzew leśnych. Opiniowano darowiznę  dla 

Koła Jeleń w postaci  polbruku. 

Komisja  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu -    Przewodniczący  Jerzy Stempczyński  

przekazał iż Komisja w omaw3ianym okresie spotykała się trzy razy , na pierwszym 

posiedzeniu  tematami podstawowymi były sprawy budżetu w tym budżetu oświaty na rok 

2016. To posiedzenie związane było z zaplanowanym projektem w budżecie wyższych 

wynagrodzeń o około pół miliona niż w roku obecnym. Siłą rzeczy Komisja musiała pochylić 

się nad tymi propozycjami skąd taki nagły skok. Wskazano Panu Burmistrzowi aby na razie 

nie zwiększać środków w tym zakresie. Rok przyszły pokarze  i zobaczymy dlaczego te 

wydatki są tak duże. W części te wydatki są uzasadnione ponieważ rośnie minimalna pensja. 

Ale pozostałe sprawy będą monitorowane. To było w dniu 10 listopada 2015r. Natomiast w 

dniach 2 i 3 grudnia  2015r. Komisja spotkała się z rodzicami i nauczycielami z Zalesia a 3 

grudnia z rodzicami i nauczycielami z SP Cetty. Jest kwestia ewentualnej likwidacji tych 

dwóch placówek oświatowych. Uczciwie przedstawiono rodzicom jaka jest sytuacja w tym 

prawna  co do likwidacji placówek. Ponadto Ministerstwo planuje zlikwidować  godziny tzw. 

„karciane”. Zdaniem radnych jest to zły pomysł. Podczas spotkania  należy wskazać duże 



zaangażowanie rodziców w szkołę o dzieci i nauczycieli. Zwrócili uwagę co jest bardzo 

ważne , jeżeli te szkoły będą zlikwidowane , a mianowicie stan dróg, dowóz tych uczniów, 

stanu pojazdów, opiekę nad dziećmi. Co z budynkami i ewentualnym wykorzystaniem, 

zatrudnieniem, kwestia przystanków, zajęć dodatkowych z tymi dziećmi w SZPO. Na 

zakończenie  spotkania z rodzicami i nauczycielami z SP Cetty padła propozycja  że są 

gotowi zawiązać Stowarzyszenie  aby ta szkoła pozostała. To była inicjatywa ze strony 

rodziców.  Widać jest tam grono rodziców zgrane które pragnie aby ta szkoła istniała, z 

Zalesia taka propozycja nie padła. Zarówno Burmistrz jak i radni odnieśli się pozytywnie co 

do tej propozycji. To jest kwestia stosownej  uchwały o przekazaniu budynku dla 

Stowarzyszenia. Warunki finansowe dla Stowarzyszeń są lepsze jak do szkół prowadzonych 

przez Gminę. O wiele łatwiej jest pozyskać środki finansowe, granty i z wielu innych źródeł. 

Przedstawiono sytuację  jaka obecnie się przedstawia, nie wycofuje się Komisja z propozycji 

reform oświaty w naszej Gminie. Uważa Komisja że oświata powinna być sprawnie 

zarządzana , pieniądze wydatkowane uczciwie na najbardziej potrzebne  cele. Zdarza się że 

wydatkowanie w oświacie jest jakie jest, co się stanie  ze szkołami zobaczy się, czas 

przyniesie rozwiązanie. Czeka  oświatę  poważna sprawa w zakresie remontów, docieplenie 

obiektów itd. Burmistrz i radni będą pomagać w tym zakresie. 

 

Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska  - Wiceprzewodniczący Wiesław Pietrzak 

powiedziała, iż w okresie  międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie które miało 

miejsce 17 listopada. Tematem było ocena stanu bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz, przygotowanie Gminy do sezonu zimowego, sprawy bieżące.  Odnośnie stanu 

bezpieczeństwa publicznego ponieważ Pan Grzegorz Kacprzak zobowiązał się do 

przygotowania danych na następne spotkanie. Odnośnie sezonu zimowego Pan Bontal 

przedstawił iż jest wszystko przygotowane. Na posiedzenie Komisji przybył P. Grzanka 

Paweł wnioskując powołanie Komisji do przeglądu przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 Odpowiedzi na wnioski Komisji przekazano do Biura Rady .       

Ad.  4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy    Chodecz na rok 2015 . 

Pani Przewodnicząca rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska powiedziała, iż w toku realizacji budżetu miasta i gminy 

Chodecz dokonuje się następujących zmian, a mianowicie dochody i wydatki  ogółem zostają 

zmniejszone o kwotę zawartą w przedmiotowej uchwale. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów w przedmiotowym temacie jest pozytywna, wskazał 

Przewodniczący Komisji. 

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w tym temacie. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XI/73/15 zmieniającej uchwałę w 

sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy  Chodecz na  rok 2015  została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 



Ad. 5.   Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska powiedziała, iż w związku z podjętą uchwałą w sprawie 

zmian do budżetu  w ślad za tym dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Ponieważ zmiany dotyczą zadań finansowych dotyczy to również WPF-u. Zmiany w WPF 

polegają  na zmniejszeniu dochodów do kwoty wnikającej ze zmian do budżetu w 2015r. 

 Opinia Komisji Budżetu i Finansów w przedmiotowym temacie jest pozytywna, wskazał 

Przewodniczący Komisji. 

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w tym temacie. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XI/74/15 w sprawie  zmiany 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-

2022  została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

        

Ad. 6.   Podjęcie uchwały   w sprawie  uchwalenia budżetu  Miasta i Gminy Chodecz na 

2016r.   

 

 Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie. 

 Pani Skarbnik Danuta Nowakowska    powiedziała, iż  podstawa prac nad projektem budżetu 

na 2016r. jest ustawa  o finansach publicznych  i szczegółowa klasyfikacja  dochodów i 

wydatków   oraz przychodów i rozchodów .  Opracowany budżet  uwzględnia zadania 

obligatoryjne  i źródła dochodów gminy  jak również instytucje które będą dokonywały 

dochody do Gminy z tytułu subwencji, dotacji celowych z budżetu państwa. Projekt budżetu 

na 2016 rok zakłada  dochody w kwocie 20 477 330  000zł. Planowane  wydatki to kwota  

 22 245 426  000, deficyt to kwota 1 768 096 zł. który będzie pokryty przychodami i z 

zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 1 234 058 zł. jak również wolnymi środkami z 

2014r. w kwocie 534 038 zł. Budżet będzie realizowany przez następujące jednostki MiG 

Chodecz, a więc Urząd Miasta i Gminy Chodecz, SZPO Chodecz, SP w Cettach, SP w 

Zalesiu, MGOPS w Chodczu M-G Bibliotekę  Publiczna w Chodczu.  Najważniejszą rzeczą 

w budżecie są zadania inwestycyjne które zawarte są w projekcie budżetu. Treść budżetu 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ponadto Pani  Przewodnicząca  Rady Miejskiej   odczytała  opinię   Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku. Opinia co do budżetu jest pozytywna. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu i Finansów Pan Grzegorz Makowiecki przedłożył opinię 

Komisji – opinia jest pozytywna. 

Dyskusja.  

W dyskusji głos zabrał radny Feliniak Wiesław i wskazał iż  zadłużenie Gminy Chodecz na 

koniec 2015r. to kwota 3mln600tys. zł co stanowi w granicach 15 % . Powiedział iż jak 



widzimy jest to mały wskaźnik i obecnie jest to tendencja spadającego zadłużenia z lat 

poprzednich. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu  

Miasta i Gminy Chodecz na 2016r.  Poddała projekt uchwały pod  głosowanie . Za podjęciem 

uchwały głosowało 11 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XI/75/15 w sprawie uchwalenia 

budżetu  Miasta i Gminy Chodecz na 2016r. została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

       

Ad. 7.  Podjęcie uchwały  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta   i Gminy Chodecz na lata 2016 – 2022. 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji w 

przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska    powiedziała, iż do opracowania niniejszej Wieloletniej 

Prognozy Finansowej MiG Chodecz na lata 2016-2031 dane na rok 2016 przyjęto zgodnie z 

projektem uchwały na rok 2016 , natomiast na lata 2017 -2031 przyjęto założenia kierując się 

wskaźnikami ekonomicznymi Państwa przyjętymi w Wieloletnim Planie Finansowym oraz 

własnymi założeniami. WPF została opracowana w oparciu o źródła dochodów budżetu 

gminy na poziomie możliwie realnym do uzyskania w latach 2016-2031 w zakresie 

dochodów własnych. Uwzględniono dane przekazane z budżetu Państwa jak subwencji 

udziału w podatku dochodowym , dane przekazane przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego 

w zakresie dotacji celowych. 

Projekt WPF na lata 2016-2031 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pani  Przewodnicząca Rady Miejskiej  przedłożyła iż  opinia  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku co do WPF jest pozytywna (odczytała 

opinię). 

 Przewodniczący  Makowiecki Grzegorz przekazał iż opinia  Komisji   Budżetu i Finansów w 

sprawie opracowanej Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2031 jest pozytywna., 

Radni  w powyższym temacie nie podnosili dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta   i Gminy Chodecz na lata 2016 – 2022. 

 Poddała projekt uchwały pod  głosowanie . Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

przeciw -0, wstrzymało -0.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XI/76/15 w sprawie  uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta   i Gminy Chodecz na lata 2016 – 2022 

 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią  Skarbnik o 

przedłożenie informacji w sprawie określenia z wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

Pani Skarbnik wskazała  iż w zakresie wzorów informacji i deklaracji na podatek od 

nieruchomości i dalszych podatków  przedstawiają się następująco: 



1) określa się wzór informacji w sprawie podatku od nieruchomości  (IN-1) stanowiący 

załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały; 

2) określa się wzór deklaracji na podatek od nieruchomości (DN-1) stanowiący załącznik 

Nr 2 do niniejszej uchwały; 

3) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek od nieruchomości – 

„Dane o nieruchomościach” (ZN-1/A) stanowiący załącznik Nr 3 do niniejszej uchwały; 

4) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek od nieruchomości – 

„Dane o zwolnieniach podatkowych w podatku od nieruchomości” (ZN-1/B), stanowiący 

załącznik Nr 4 do niniejszej uchwały. 

W zakresie wzorów informacji i deklaracji na podatek rolny: 

1) określa się wzór informacji w sprawie podatku rolnego (IR-1) stanowiący załącznik Nr 

5 do niniejszej uchwały; 

2) określa się wzór deklaracji na podatek rolny (DR-1) stanowiący załącznik Nr 6 do 

niniejszej uchwały; 

3) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek rolny – „Dane o 

nieruchomościach rolnych” (ZR-1/A) stanowiący załącznik Nr 7 do niniejszej uchwały; 

4) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek rolny – „Dane o 

zwolnieniach i ulgach podatkowych w podatku rolnym” (ZR-1/B), stanowiący załącznik 

Nr 8 do niniejszej uchwały. 

    W zakresie wzorów informacji i deklaracji na podatek leśny: 

1) określa się wzór informacji w sprawie podatku leśnego (IL-1) stanowiący załącznik Nr 

9 do niniejszej uchwały; 

2) określa się wzór deklaracji na podatek leśny (DL-1) stanowiący załącznik Nr 10 do 

niniejszej uchwały; 

3) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek leśny – „Dane o 

nieruchomościach leśnych” (ZL-1/A) stanowiący załącznik Nr 11 do niniejszej uchwały; 

4) określa się wzór załącznika do informacji lub deklaracji na podatek leśny – „Dane o 

zwolnieniach podatkowych w podatku leśnym” (ZL-1/B), stanowiący załącznik Nr 12 do 

niniejszej uchwały. 

Następnie  Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Finansów o opinię, Pan  Grzegorz  Makowiecki przekazał iż Komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie radni jak i sołtysi nie podnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 11 radnych , przeciw- 0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr XI/77 /15 w sprawie  określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych  została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9.  Podjęcie uchwały  w sprawie  określenia zasad udzielania z budżetu gminy 

dotacji na dofinansowanie budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 

Miasta i Gminy Chodecz. 

 



Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana J. Bontala o 

przedłożenie informacji w sprawie określenia zasad udzielania z budżetu gminy dotacji na 

dofinansowanie budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

Pan Jerzy Bontal przedłożył zasady udzielania z budżetu gminy dotacji na dofinansowanie  

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków które przedstawiają się następująco.  

Dofinansowanie udzielane jest w formie dotacji na podstawie złożonego wniosku, 

Dotacja może zostać udzielona osobom fizycznym, osobom prawnym będącym 

właścicielami, współwłaścicielami, użytkownikami wieczystymi nieruchomości, 

wytwarzającym ścieki bytowo-gospodarcze pochodzące z gospodarstwa domowego. 

Warunkiem otrzymania dotacji jest budowa przydomowej oczyszczalni ścieków przy 

istniejących budynkach mieszkalnych lub budowa przydomowej oczyszczalni ścieków 

w trakcie realizacji budowy nowego budynku mieszkalnego. 

Jeżeli nieruchomość znajduje się we współwłasności wymagana jest pisemna zgoda 

wszystkich współwłaścicieli na wybudowanie oraz użytkowanie oczyszczalni na określonej 

działce oraz zgoda na likwidację istniejącego zbiornika bezodpływowego. 

Jeżeli przydomowa oczyszczalnia ścieków ma być podłączona do dwóch lub więcej 

budynków o dofinansowanie może ubiegać się tylko osoba wskazana w zawartym 

porozumieniu stron. 

Wnioski wraz z załącznikami będą przyjmowane w terminie w Urzędzie Miasta i Gminy 

Chodecz  pokój nr 2. 

Dotacje przyznawane będą do czasu wyczerpania środków finansowych przeznaczonych w 

planie wydatków w budżecie gminy na dany rok budżetowy. 

Wnioski, które nie otrzymały dofinansowania w danym roku będą rozpatrywane w roku 

następnym. 

Budowa i eksploatacja przydomowej oczyszczalni musi spełniać wymogi zawarte w 

przepisach prawa określających warunki, jakie należy spełnić przy wprowadzaniu ścieków do 

wód lub do ziemi, oraz w sprawie substancji szczególnie szkodliwych dla środowiska 

wodnego.   Wnioskujący na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków może uzyskać 

dotację do 75 % udokumentowanych, poniesionych kosztów brutto, ale nie więcej niż 3.000 

zł. Wnioskujący tylko jednokrotnie może uzyskać dofinansowanie z budżetu gminy. 

Na oryginale faktury lub rachunku Urząd Miasta i Gminy Chodecz umieści adnotację o 

udzielonej dotacji. 

Pozytywna weryfikacja wniosku oraz decyzja Burmistrza  Chodcza o udzieleniu 

dofinansowania będą podstawą do podpisania umowy o dofinansowaniu. Faktura lub 

rachunek muszą być wystawione po dacie zawarcia umowy, o której mowa w ust. 4. 

Wysokość środków przeznaczonych na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków z budżetu gminy będzie określona uchwałą budżetową na dany rok budżetowy. 

       Dofinansowanie udzielane jest zgodnie z niniejszymi zasadami oraz na podstawie 

złożonych następujących dokumentów: 

     1) wniosku o przydzielenie dotacji z budżetu gminy na budowę przydomowej 

oczyszczalni ścieków; 

     2) Oświadczeniu o posiadanym prawie do dysponowania nieruchomością wraz z 

kserokopią dokumentu potwierdzającego tytuł prawny do nieruchomości; 

     3) prawomocnych zgłoszeń, pozwoleń i decyzji administracyjnych w zależności od 

przepustowości oczyszczalni (lub ich kopii); 

     4) opisu lub projektu technicznego instalacji oraz aprobaty technicznych wymaganych w 

przepisach prawa ( lub ich kopii); 

Dofinansowaniu nie podlegają: 



     1) koszty wykonania dokumentacji oraz uzyskania wymaganych decyzji i pozwoleń 

administracyjnych przewidzianych przepisami prawa ; 

     2) koszty konserwacji i eksploatacji urządzeń; 

     3) koszty zakupu pojedynczych elementów (urządzeń) przydomowych oczyszczalni 

ścieków ; 

     4) koszty budowy sieci sanitarnej i przyłączy łączącej kilka nieruchomości do wspólnej 

oczyszczalni. 

Złożone wnioski podlegać będą komisyjnej weryfikacji w zakresie spełniania wymagań 

określonych w niniejszych zasadach. 

Dotacja zostanie wypłacona po złożeniu w Urzędzie  Miasta i Gminy formalnych 

dokumentów oraz komisyjnym odbiorze budowy przydomowej oczyszczalni ścieków w 

terminie do 30 dni od daty sporządzenia protokołu. 

Następnie  Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Rolnej i 

Infrastruktury Technicznej o opinię, Pan Feliniak przekazał iż Komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie radni jak i sołtysi nie podnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 11 radnych , przeciw- 0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr XI/78 /15 w sprawie  określenia zasad 

udzielania z budżetu gminy dotacji na dofinansowanie budowy  przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Miasta i Gminy Chodecz   została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

        

       Ad.  10.   Podjęcie uchwały   w sprawie  ustalenia warunków udzielania i wysokości 

bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana J. Bontala o 

przedłożenie informacji w sprawie ustalenia warunków udzielania i wysokości bonifikaty 

przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

Pan Jerzy Bontal przedłożył informację w sprawie ustalenia warunków udzielania i wysokości 

bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w drodze bezprzetargowej na 

rzecz dotychczasowego najemcy wskazując iż, na podstawie art. 68 ust. 1 z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity Dz. U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651 z 

późn. zm.) Rada Miejska upoważniona jest do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

warunków udzielania bonifikaty i wysokości stawki procentowej przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy. Warunkiem 

formalnym udzielenia zgody jest sprzedaż nieruchomości jako lokalu mieszkalnego. Zbywana 

nieruchomość stanowi lokal mieszkalny a najemca lokalu wymieniony w § 4 wystąpił z 

wnioskiem o wykup na własność wynajmowanego lokalu. Celem udzielenia bonifikaty jest 

dokończenie prywatyzacji części zasobu mieszkalnego oraz realizacja zaplanowanych 

dochodów budżetu Gminy Chodecz. 



Następnie  Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Finansów o opinię, Pan  Makowiecki Grzegorz  przekazał iż Komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie radni jak i sołtysi nie podnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 11 radnych , przeciw- 0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr XI/79 /15 w sprawie  ustalenia warunków 

udzielania i wysokości bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości lokalowej mieszkalnej w 

drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy  została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

        

Ad. 11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej przez Miasto i Gminę 

Chodecz dla Koła Łowieckiego nr 112 Jeleń w Chodczu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana J. Bontala o 

przedłożenie informacji w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej przez Miasto i Gminę 

Chodecz dla Koła Łowieckiego nr 112 Jeleń w Chodczu. 

 Pan Jerzy Bontal przedłożył informację w poniższej sprawie wskazując iż przekazanie w/w 

materiałów brukarskich będzie realnym udziałem Gminy w budowie  stanicy myśliwskiej w 

Kubłowie,  która będzie pełniła m.in. funkcje edukacyjne w zakresie ochrony i poszanowania 

przyrody dla dzieci i młodzieży z terenu Miasta i Gminy Chodecz. 

Następnie  Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetu i 

Finansów o opinię, Pan  Makowiecki Grzegorz  przekazał iż Komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Dyskusji w przedmiotowym temacie radni jak i sołtysi nie podnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowało 11 radnych , przeciw- 0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr XI/80 /15 w sprawie  udzielenia pomocy 

rzeczowej przez Miasto i Gminę Chodecz dla Koła Łowieckiego nr 112 Jeleń w Chodczu 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

        

       Ad. 12.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

Radni Rady Miejskiej na sesji nie zgłaszali  interpelacji.  

 

       Ad. 13.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

Pan Jan Łukasiewicz zwrócił się z zapytaniem co  ze sprawą tablic upamiętniających zbrodnie 

hitlerowskie na terenie miasta Chodcza i okolic oraz grobów  nieznanych żołnierzy. 

W sprawie przedmiotowej odpowiedzi udzielił P. Janusz Chyziński wskazując iż obecnie nie 

ma możliwości zmiany napisów na tablicach upamiętniający poległych w czasie okupacji w 

Chodczu i okolicach jak również nie ma możliwości ekshumacji grobów nieznanych 

żołnierzy. 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński złożył życzenia świąteczne dla radnych, 

sołtysów jak i zaproszonych gości, życząc zdrowych, wesołych, rodzinnych i spokojnych 



świat Bożego Narodzenia, a w nadchodzącym 2016r. wszystkiego dobrego. Również do 

życzeń przyłączyła się Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska. 

 

       Ad.14.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady na zakończenie sesji wypowiedziała  ”zamyka obrady XI sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu.” 

 

 

         

 

 

 

         

 

 

 


